
M-4 
Motie   

 
Registratienummer: 
 
Onderwerp: Duurzaamheid is van ons allemaal en raakt ons in alle facetten van 
ons bestaan 
 
De raad van de gemeente Overbetuwe in vergadering d.d. 3 juli 2018 bijeen 
 
Constaterende dat; 
 
Overwegingen 
 

1. duurzaamheid een thema is dat door alle partijen als belangrijk wordt gezien; 
2. duurzaamheid meer is dan een energietransitie: denk onder meer aan vervoer, 

voedsel en afvalbeleid;  
3. duurzaamheid door ketenpartners van de raad, zoals de Provincie, wordt 

gestimuleerd; 
4. duurzaamheid niet alleen iets is voor de ‘happy few’; 
5. duurzaamheid een gedeelde verantwoordelijkheid is van burgers, bedrijven en 

overheid; 
6. duurzamer omgaan met onze leefomgeving noodzakelijk is om onze wereld 

met een gerust hart te kunnen overdragen aan de volgende generatie; 
7. duurzaamheid niet betekent dat elke ketenpartner hetzelfde moet doen en 

overleg om overlap te voorkomen noodzakelijk is;  
 
roept de Raad en College op 
 

1. om de WDO te verzoeken om, ondersteund door het College, een conferentie 

te organiseren waar voors en tegens van de verschillende wijzen van 

duurzaam handelen worden besproken, met o.a.  als doel om de transitie naar 

een circulaire  economie en een  duurzame samenleving te versnellen. Zodat 

de raad met de verzamelde informatie haar afwegingen over duurzaamheid, 

samen met het College, kan maken.     

2. Verzoekt het College om in de regionale verbanden waarin Overbetuwe 
deelneemt (daarbij over landsgrenzen heen kijkend) het overleg te zoeken om 
te komen tot een evenwichtig duurzaamheidsbeleid. Waarbij afspraken 
gemaakt kunnen worden op welke wijze een ketenpartner aan de 
gemeenschappelijke opgave kan bijdragen. 

 
En gaat over tot de orde van de dag 
 
Luca Consoli (CDA)  



Toelichting 
Niemand zal ontkennen dat duurzaamheid de opgave van de komende periode is. 
Dat geldt niet alleen voor de politiek, bestuur maar ook voor iedere burger. Eenieder 
wil zijn eigen wereld beter maken en die met een goed gevoel mee geven aan de 
volgende generatie. 
 
Wat nogal eens wordt gemist in de discussie over duurzaamheid, is de vraag wat 
duurzaamheid nu precies is? Het lijkt erop dat duurzaamheid over het algemeen 
wordt gezien als een energietransitie. We moeten van het gas en kolen af en 
natuurlijke energiebronnen kunnen ons daarbij helpen. En dan valt op dat bij die 
natuurlijke energiebronnen vaak gesproken wordt over wind- en zonne-energie. Maar 
duurzaamheid is toch ook het hebben van een goede voedselstrategie, zodanig dat 
het van ver halen van producten kan worden voorkomen of intensief gebruik van 
grondstoffen anders kan plaatsvinden? Duurzaamheid is ook het zorgen dat een 
goede vervoersstructuur wordt ontwikkeld waarbij gebruik van fossiele brandstoffen 
teruggedrongen kan worden. 
 
Overbetuwe heeft op meerdere plekken stromend water. In hoeverre zijn die 
waterwegen te gebruiken om energie op te wekken. We moeten ons natuurlijk daarbij 
wel realiseren dat de infrastructuur van ons energienetwerk geschikt moet zijn om al 
die energie die wordt opgewekt aan te kunnen. Daarbij speelt ook een rol dat 
gekeken moet worden naar duurzaamheid met een economische bril op. Niet elke 
transitie is op elke plek even economisch. Zo zal in een grotere stad veel meer 
opwekking door zonnepanelen mogelijk zijn dan in een agrarisch gebied. Dat gebied 
maakt het mogelijk om meer te doen aan verduurzaming van de landbouw dan in 
een stad dat gedaan kan worden. 
 
Dat maakt ook dat regionale afstemming over de opgave die voor ons ligt wenselijk is. 
Als in de Provincie Gelderland een bepaalde norm wordt afgesproken, moeten 
gemeente bereid zijn om open met elkaar in gesprek te gaan hoe die opgave in zijn 
totaliteit getackeld kan worden. Het maar naar rato van het inwonersaantal verdelen 
van die opgave, zal uiteindelijk geen succes opleveren. Als bijvoorbeeld Nijmegen 
een groter deel van de opgave realiseert, moeten de andere gemeente, waaronder 
Overbetuwe bereid zijn om Nijmegen te compenseren.  
 
Al dit soort vragen en opmerkingen moeten in een discussie/conferentie aan de orde 
komen. Daarbij zou het een groot winstpunt zijn als voors en teges van diverse 
mogelijkheden om te verduurzamen besproken worden. Is het nou zo dat 
windmolens, in zijn gehele concept, niet duurzaam zijn? 
 
Bij die discussie/conferentie moeten de burgers ook betrokken worden. Zij zijn 
degene die uiteindelijk de transitie naar een duurzame wereld moeten vormen geven. 
Een gemeente kan faciliteren, ondersteunen en stimuleren. Voorbeelden als 
WatBeters worden nu al uitgerold. Beoordeeld moet worden of de gemeente daarbij 
een grotere rol kan spellen. Het vrijmaken van fte’s die zorgen voor het ontwikkelen 
van duurzaamheidsprojecten per kern, kan een stimulans geven. De kosten 
verbonden aan deze motie zien op een raadsdiscussie/conferentie en moeten uit het 
budget voor duurzaamheid komen. Afhankelijk van de keuzes die na de 
discussie/conferentie worden gemaakt, zal beoordeeld moeten worden welke budget 
daarvoor beschikbaar moet zijn.  


